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Osallistujat 
 
 Nimi Tehtävä Lisätiedot 
Läsnä Koivisto Matti Liiketoimintajohtaja/puheenjohtaja/ 

sihteeri 
 

 Mäenpää Teijo Kunnanjohtaja  
 Huitu Pertti Khall:n pj  
 Perkola Juuso Säkylän Yrittäjät ry  
 Simula Sari Säkylän Yrittäjät ry  
 Kulmala Ari Apetit Oyj, elintarvikealan edustaja  
 Torkkeli Mikko MTK, Säkylä  
 Varis Kari Satakunnan Yrittäjät  
 
Poissa Tyyster Maria 
 Tuominen Matti 
 Lehto Lotta 
 
 
Allekirjoitukset 
 
 
 Matti Koivisto 
 puheenjohtaja/sihteeri 
 
Käsitellyt asiat 2 - 2 
 
 
  
  
 
Muistion nähtävilläpito 
 

Muisto julkaistu Säkylän kunnan nettisivuilla 14.10.2024  
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Liiketoimintaryhmän kokous 
  
LIIKETOI 26.09.2024 § 2    
396/00.02.15/2024    
 

Kokous avattiin klo 13.05 kahvittelulla. 
 
Kari Varis esitteli Suomen Yrittäjien kuntabarometrin tuloksia Säkylän 
näkövinkkelistä. Suomen Yrittäjien käyttämän tilaston mukaan Säkylän 
alueella oli vuonna 2023 yrityksiä 414 Kappaletta. Vastauksia kerättiin 
yhteensä 35, joka antaa noin 8,5 % otannan. Säkylä oli omassa luokassaan 
sijalla 29/166 (3,44). Vuoden 2022 pisteet oli 3,34 37/140 (n=74). Säkylän 
pistemäärä oli parempi kuin Satakunnan keskiarvo (3,35) ja valtakunnallinen 
keskiarvo (3,13) 
 
Kunnan päätöksenteon yrityslähtöisyys selvästi tärkein asia yrittäjien mielestä, 
91 % oli kyselyssä tätä mieltä.  Tämä myös toteutui Säkylässä arvioiduista 
osa-alueista parhaiten. Erikokoiset yritykset ovat vastausten perusteella 
onnistuttu huomioimaan poikkeuksellisen tasapuolisesti.  
 
Asteikko herätti keskustelua. Pysynyt ennallaan 3, parantunut huomattavasti 
5. Jos kaikki on jo hyvin, niin ei voi koko ajan merkittävästi parantaa. 
Työryhmän mielestä kysely antaisi luotettavamman ja vertailukelpoisemman 
kuvan tilanteessa, jos siirryttäisiin arvioimaan vallitsevaa tilannetta esimerkiksi 
asteikolla 1=erittäin huonosti, 2=huonosti, 3= ei hyvin eikä huonosti, 4=hyvin, 
5=erinomaisesti. Osa vastaajista saattaa työryhmän mielestä jo nyt vastata 
tällä tavalla, mutta tunnollisimmat/huolellisimmat vastaavat kyselyyn 
kirjaimellisesti. Lisäksi ihmettelyä herätti se, että ”en osaa sanoa” -vaihtoehto 
antaa arvosanaksi keskiarvoa laskettaessa arvon 3.  
 
Esimerkiksi Köörnummen teollisuusalue ei ole kovin houkuttelevan näköinen 
(risukkoinen ym.) Vastaajille ei todennäköisesti ole täysin selvää, mikä on 
kunnan vastuulla ja mikä ei. Tämä voi näkyä kysymyksen ”Kunta on 
vetovoimainen yritys- ja asuinpaikka” vastauksissa, jotka olivat laskeneet 
keskiarvosta 3,48 arvoon 3,23.  
 
Elinkeinopolitiikan asema kunnassa -mittari on lievästi laskenut. Vuonna 2022 
vastausten keskiarvo oli 3,61 ja vuonna 2024 3,55. Molempina vuosina 
mittarin tulos oli kuitenkin selvästi valtakunnallista keskiarvoa parempi. 
 
Yritykseni on saanut riittävästi tietoa yrityspalveluista vastaukset 
liikevaihtoluokassa 200t€-1M€ selvästi negatiivinen kehitys. Yhtenä 
selityksenä arvioidaan olevan uuden liiketoimintajohtajan entisestä poikkeava 
tapa käyttää sosiaalista mediaa. Toisaalta kaikkien vastaajien keskiarvo oli 
melko samalla tasolla kuin kahta vuotta aikaisemminkin (2022: 3,25 ja 2024: 
3,20) ja samalla tasolla kuin valtakunnallinen keskiarvo 
 
Lupa-asioiden sujuvuus on Säkylässä hyvällä tasolla ja on parantunut hieman 
vuodesta 2022 (3,38) vuoteen 2024 (3,47).   
 
10-49 henkilöä työllistävät ja 200t€-1 M€ euroa liikevaihtoa tekevät yritykset 
olivat kautta linjan kriittisempiä. Heidän tarpeidensa selvittämistä pidettiin 
järkevänä. 
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Kokonaisuutena Säkylä voi olla erittäin tyytyväinen kokonaistulokseen (sijoitus 
26/160) 
 
Kari Varis poistui kokouksesta klo 14.10 

 
Kuulumiset 

 
Apetit 
Satokausi on käynnissä, juurikasralli alkoi tiistaina, sato-odotukset ovat 
korkealla ja hernettä tulee kokonaismääränä enemmän kuin koskaan johtuen 
hyvästä sadosta ja kasvaneesta viljelyalasta. Uusi toiminnanohjausjärjestelmä 
otetaan käyttöön ensi viikolla, mikä on ollut iso rutistus organisaatiolta. 
Myllynkivi loppuu avoimena ravintolana ja se tulee siirtymään tehtaan aitojen 
sisäpuolelle. Harmillista, että ulkopuoliset eivät enää pääse ruokailemaan, 
mutta sisäisesti nykyistä useampi työntekijä pystyy jatkossa hyödyntämään 
työmaaruokalana. 
 
VSS Biopowerille on pesänhoitajan mukaan olemassa varteenotettava 
ostajaehdokas, joka käy parhaillaan rahoitusneuvotteluita. Vanha tekniikka 
pitänee pitkälti uusia, jotta prosessi saadaan toimivaksi. 
 
MTK 
Pakasteherne ei Säkylässä onnistunut erityisen hyvin, mutta rehuherne on 
ollut erinomainen.  
 
Yrittäjät/Perkola 
Yrittäjillä ei erityisempää, mutta hyvinvointialueasian kanssa on painittu paljon. 
Huoli palveluiden saamisesta on edelleen todellinen. 
Perkolassa elintarvikepuoli vetää hyvin, mutta rakennustarvikepuolella 
taantuma näkyy. Uusi varastohalli-investointi Ristolaan on käynnistymässä. 
Työvoimatilanne on kohtuullinen.  
 
Sari 
Tyhjät liiketilat huolestuttavat. Hammashoidon siirto Euraan näkyy erittäin 
paljon yksityisvastaanotolla. Mitä voidaan tehdä Säkylän lukion 
säilyttämiseksi? 
 
Pertti 
Minkälainen on palvelusektorin rakenne Säkylässä? Keitä ovat tyytymättömät 
vastaajat? 
 
Kokous päätettiin klo 14.50 

 
 
 ======
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 2 

 

Muutoksenhakukielto 

Päätökseen, joka koskee vain asian valmistelua tai täytäntöönpanoa, ei saa 
kuntalain 136 §:n mukaan hakea muutosta. 


